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Smittskyddsenheten Minnesanteckning Strama-möte 
Region Västerbotten 
901 89 Umeå  
 

Tid: Tisdag 18 mars kl 13.00-15.00 

Plats: Dorotea-rummet, Regionens hus, Umeå  
 
Närvarande: 
Therese Thunberg, Smittskydd/infektion, stf ordf Anna Kauppi, smittskydd 
Denise Jarvis, Smittskydd Josefin Örnbjär, smittskydd 
Maria Marklund, Smittskydd Jens Backman, Infektion 
Jonas Jonsson, Vårdhygien, NUS  Ellen Melne, Infektion NUS 
Ann Åstot-Lindgren, Geriatriken, NUS Karin Sandbäck, Länsveterinär 
 
  

Via länk: 
Bertil Ekstedt, Läkemedelscentrum 

 
Therese hälsade alla välkomna till mötet. 
 

1. Val av sekreterare  
Denise Jarvis valdes. 
 

2. Aktuella förskrivningsdata 

Var god se bilaga 1 för bilder.  

Vi är fortfarande ett av de tre länen som är under 250 målet. Men vi är även det län som ökat 

mest. Diskussion om data och olika förskrivningsmönster. 

 

3. Slutenvård 

Jens Backman berättar att de jobbar med mätverktygen, antibiotikaräknaren nu med 
nya datasystemet Cosmic. Infektionsverktyget kommer att ligga nere några månader 
när Cosmic införandet sker. Vad gäller datalagret och power BI kommer vi initialt att 
tappa data men dessa kommer att laddas retroaktivt så de försvinner inte. Vårdhygien 
jobbar med en skriftlig rutin för screening av candida auris inom vården. Candida auris 
är en svampart som kan etablera sig i sjukhusmiljö med högt antibiotikatryck, framför 
allt i IVA-miljö och som är väldigt svår därefter få bort. FOHM har i dagsläget en 
vägledning om candida auris men ingen rekommendation. Just nu är det odling för 
svampen som utgör diagnostik men det planeras för en PCR metod.   
 

Antibiotikakomsumtionen i slutenvården har ökat under 2024, DOT på regionen ligger 
en bit över 400. Infektionskliniken ligger högst med DOT på över 1000.  

 

Infektion – pågår ronder. (Geriatriken och SPEVA). Konsultronder på Thiva och IVA 
Skellefteå. 
 
NT-rådet har kommit med rekommendation om Beyfortus, monoklonal antikropp till 
alla spädbarn 0-3 månader av NT-rådet. Se bilaga 1.  
 

4. Stramanätverket för läkare som ansvarar för SÄBO 

Ann Lindqvist Åstot berättade att vid deras senaste träff så informerade Gunilla 
Persson om HIV i primärvård och äldrevård vilket var mycket uppskattat. Vid nästa 
träff (16 maj) ska Andreas Winroth prata om HALT-data, samt visa hur förskrivningen 
ser ut. Det kommer att vara lite extra fokus på UVI. Ann har fått flera hälsocentraler 
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att nappa på erbjudandet att börja arbeta med UVI-korten (Pär-Daniel Sundvall visade 
dessa vid en tidigare träff). Ann jobbar hårt på att få ett större deltagande vid HALT 
mätningar.  
 

5. Mikrobiologi 
Ingen närvarande.   
 

6. Läkemedel 
Har jobbat mycket med läkemedelsanpassningar inför Cosmic-införandet.  
 

7. Veterinärstrama  
Karin Sandbäck har slutat att skicka e-post på alla katter med salmonella till 
smittskyddet då det ändå inte föranleder någon åtgärd från vår sida. Hittills i år har det 
varit 6 st fall av dessa hos katt och en hos domherre. Ett fall av MRSA hos hund vilket vi 
är meddelade. Nationellt ses en ökning av MRSA hos grisfarmar (slakterimätningar).  

8. Kommunikation 
Ingen närvarande. 
 

9. Tandvårdsstrama 
Ingen närvarande. 
 

10. Nyheter från nationella stramanätverket 
Nationella riktlinjer för att bedöma pc allergi lanseras i appen (i april).  
Barndel lanseras också i april 
Förändring i dosering vid nedsatt njurfunktion. Se bilaga 1.  
 

11. Strategiskt arbete-Antibiotikasmart Sverige 
VGR har stramaquiz. 
Antibiotikasmarta kliniker kan vara bra alternativ (inte hela sjukhus). 
VGR har även en interaktiv stramautbildning för sjuksköterskor. 
Mycoplasma dokument publicerades i februari.  
Strama-Norrlandslänen har sitt första möte nu på torsdag. 
Friskare förskola. Piloten är avslutad. Snart har vi en diplomerad förskola även i Umeå 
diplomerad. Inte riktigt klar ännu men håller på att lämnas in.  
Lycksele jobbar för att bli en antibiotikasmart kommun. 
 

12. Utbildning 
Josefin har gått introduktionskurs i Strama-arbete förra veckan. 
Strama-dagen 29 april i Stockholm, har inte kommit någon agenda. Therese åker. 
 

13. Övrigt 
Folkhälsomyndigheten avpublicerar den kompletterande rekommendationen för 
handläggning av halsfluss. 
 

14. Nästa möte 
Boka in måndag 26/5 kl 13-15. Lokal: Dorotea-rummet Regionens hus, Umeå samt 
teams. 

 
Vid pennan  
Denise Jarvis 

Smittskyddssekreterare 

https://www.folkhalsomyndigheten.se/nyheter-och-press/nyhetsarkiv/2025/februari/kompletterande-rekommendation-om-halsfluss-tas-bort/
https://www.folkhalsomyndigheten.se/nyheter-och-press/nyhetsarkiv/2025/februari/kompletterande-rekommendation-om-halsfluss-tas-bort/

